
Referat af bestyrelsesmøde i Grundejerforeningen Holme Syd 
 
Tidspunkt: 19. september 2023 
Sted: Rundtur i området samt hos Frank Arberg, Holme Parkvej 177 
Referent: Peter Svenné Schmidt 
 
Deltagere 

Frank Arberg 40356784 frank@arberg.dk  Jelshøj 
Diana Mønniche Eriksen 20717862 ruzo2000@gmail.com  Holme Parkvej af 1987 
Finn Skovsgaard 40147582 skovsgaard389@gmail.com Jelshøj 
Peter Svenné Schmidt 72201022 peter.schmidt@live.dk  Holmeparken 
 
Referat sendes til alle bestyrelsesmedlemmer samt til post@holme-bjerge.dk 
 
DAGSORDEN:  

1. Godkendelse af referat fra repræsentantskabsmøde 7. juni 2023  

2. Status på grønne områder  

3. Kassereren – Indestående på bankkonto  

4. Status på oprensning af søer  

5. 5-Årsplan  

6. Eventuel 
 
 
Ad 1) Godkendelse af referat 

Referat fra repræsentantskabsmødet den 7. juni blev underskrevet af de tilstedeværende bestyrel-
sesmedlemmer. 
Der var ingen uløste opsamlingspunkter fra repræsentantskabsmødet. 
 
  
Ad 2) Status på grønne områder 

Bestyrelsen indledte mødet med en fælles gåtur gennem vores område for at kunne vurdere om 

noget skal tilpasses. Turen medførte disse notater: 

a) Trappen fra stamvejen ned til stien under Ringvej Syd blev repareret i foråret med opret-
ning samt udskiftning af nogle af trappens sten. Der var enighed om at reparationen er helt 
i orden.  

b) Nogle æbletræer nær tunnelen er vokset meget så grene hænger ud over stien mod tunne-
len. Disse skal skæres lidt til. 

c) På den asfalterede sti langs Madsbjergparken er der også krat flere steder, der breder sig 
ind over stien. Det skal skæres til, så stiens fulde bredde forbliver tilgængelig i lang tid. 

d) Enkelte småtræer langs stierne ser lidt mærkelige ud og er delvist udgåede i toppen, mens 
de ellers virker levende. Måske skyldes det tørken i starten af sommeren. Frank vender det 
med gartnerfirmaet, om de måske skal have en sæson mere til at ”komme sig”. 

e) Den lille tilslutningssti der går fra hovedstien og op til de højtliggende dele af Holme Parkvej 

er også groet meget til. Der skal bevoksningen også klippes til. 

Frank sørger for at sætte ovennævnte i gang med gartnerfirmaet snarest. 

Ellers var der god tilfredshed med arealerne og deres vedligeholdelse. Mange beboere har også 
udtrykt stor tilfredshed med, at der efter træfældninger og beskæringer er blevet meget åbent, så 
det hele præsenterer sig flot og stort allerede ved indkørslen til Holme Parkvej. Der er også tilfreds-
hed med den måde gartnerfirmaet lader uklippede arealer stå frit men skarpt afgrænset af klippede 



stier. Det giver et billede af lidt vild natur i en velplejet udgave, der både er i tråd med tiden men 
også tager sig rigtig pænt ud 

 

Ad 3) Kassereren - Indestående 

Indeståendet på grundejerforeningens bankkonto er p.t. 264 t.kr. Likviditeten er således fin, men 
skal også ses i lyset af, at der må opspares til kommende udgifter til fornyelse af asfalt på hoved-
stien – antageligt omkring 275 t.kr. - og måske også omkostninger til oprensning af områdets søer. 

 

Ad 4) Status på oprensning af søer 

Projektlederen hos Aarhus Vand, der er i gang med at projektere en oprensning og forbedring af 
søerne samt en ændring af de grimme beton-brønde er løbet i nogle tekniske vanskeligheder med 
højdekoter, der måske betyder at fornyelsen vil strække sig over 2 år. Måske bliver de to søer kla-
ret i den kommende vinter og brøndene året efter. Vi håber at det lykkes og venter spændt på at 
noget går i gang. 

 

Ad 5) 5-Årsplan 

Vi gennemgik 5-Årplanen og fandt at der skal indføjes et nyt punkt med periodisk vedligeholdelse 
af hovedstien. Diana vil tilføje dette og skille 5-årsplanen ud til et selvstændigt dokument på besty-
relsens Dropbox. Efter mødet er 5-års planen derfor revideret således: 

  2023/2024 2024/2025 2025/2026 2026/2027 2027/2028 

Græsslåning af arealerne 21.000 21.000 21.000 21.000 21.000 

Græsslåning af stier 17.000 17.000 17.000 17.000 17.000 

Afbrændring af græs i kanterne af 
stierne 

25.000 25.000 25.000 25.000 25.000 

Nyt grus til stierne   25.000     25.000 

Vedligeholdelse af hovedstien           

Reparation/udskiftning af bænke 1.000     1.000   
Beskæring/vedligeholdelse af 
træer 

20.000 20.000 20.000 20.000 20.000 

Oprensning af søerne   150.000       

Fredskov vedligeholdelse 15.000         

Nye træer og vandning heraf 25.000         

Biodiversitet 15.000         

Dræning ved søområdet   3.000       

I alt  139.000 261.000 83.000 84.000 108.000 

 

 

Ad 6) Eventuelt 

Diana vil undersøge prisen for at få en eventuel bestyrelses-ansvarsforsikring. Vi var enige om at 

ansvarspådragende beslutninger vil være usandsynlige, men hvis ikke det er for dyrt vil det måske 

være en rimelig sikkerhed for dem der involverer sig frivilligt i bestyrelsesarbejdet. 

 

 

 



 

Godkendelse af dette referat ved tilstedeværende bestyrelsesmedlemmer på næste bestyrelses-

møde, der blev aftalt til tirsdag den 20. februar 2024: 

 

Holme, den ______________________________ 

 

 

_______________________________ _______________________________ 

Frank Arberg (Jelshøj) Finn Skovsgaard (Jelshøj) 

 
 
 
 
_______________________________ _______________________________ 

Diana Mønniche (Holme Parkvej af 1987) Peter Svenné Schmidt (Holmeparken) 


